

Title (en)
Water pump for a combustion engine

Title (de)
Wasserpumpe für eine Verbrennungskraftmaschine

Title (fr)
Pompe à eau pour un moteur à combustion interne

Publication
EP 2450547 A2 20120509 (DE)

Application
EP 11008643 A 20111028

Priority
AT 6832010 U 20101109

Abstract (en)
The pump (2) has a housing (5) made of a drum (10) with a base (11) and comprising an open end (12) at a side turned toward the base. A cover (14) with a hole (20) for passage of a rotor shaft (7) is used at an open side, which is turned away from the base. A bearing (22) is provided at outer circumference of the drum, and a belt pulley collar (26) is supported on the bearing. A coupling disk (30) is rotated and detached from the belt pulley collar and connected with the belt pulley collar in a torque proof manner. The coupling disk comprises an opening.

Abstract (de)
Wasserpumpe (2) für eine Verbrennungskraftmaschine (1) besteht aus einem Gehäuse (5), einer Rotorwelle (7) mit Pumpror (6) und einer mit der Welle (7) verbundenen Riemscheibe zum Antrieb der Pumpe mittels eines Treibriemens (27). Um die Wasserpumpe ohne Abnehmen des Treibriemens zerlegen zu können, und mit einem einzigen Lager eine stabile Lagerung der Rotorwelle zu erreichen, ist das Gehäuse (5) eine Trommel (10) mit einem Boden (11) und einem offenen Rand (12) mit einem Deckel (14), sitzt ein Lager (22), auf dem ein Riemscheibenkranz (26) gelagert ist, am äußeren Umfang der Trommel (10), und ist eine Kuppelscheibe (30) mit dem Riemscheibenkranz (26) und mit dem Pumpror (6) drehfest und abnehmbar verbunden.

IPC 8 full level
F01P 5/12 (2006.01); **F02B 67/06** (2006.01)

CPC (source: EP)
F01C 21/10 (2013.01); **F01P 5/12** (2013.01); **F04C 5/00** (2013.01); **F02B 67/06** (2013.01)

Citation (applicant)
• FR 2230225 A5 19741213 - PEUGEOT & RENAULT [FR]
• JP 2004052723 A 20040219 - AISIN SEIKI

Cited by
CN115013136A

Designated contracting state (EPC)
AL AT BE BG CH CY CZ DE DK EE ES FI FR GB GR HR HU IE IS IT LI LT LU LV MC MK MT NL NO PL PT RO RS SE SI SK SM TR

Designated extension state (EPC)
BA ME

DOCDB simple family (publication)
AT 12267 U1 20120215; EP 2450547 A2 20120509; EP 2450547 A3 20161109; EP 2450547 B1 20170830

DOCDB simple family (application)
AT 6832010 U 20101109; EP 11008643 A 20111028